



Referat fra Grupperådsmøde/Ordinær Generalforsamling d. 28. februar 2024

1. Valg af dirigent og referent

Line Wedelborg (Bestyrelsesformand) byder velkommen til alle fremmødte. Søren Bang foreslås og vælges efterfølgende som dirigent.

Søren Bang (dirigent) starter med at konstatere, at Grupperådsmødet er lovligt varslet og indkaldt. Og at både indkaldelse og materiale er udsendt rettidigt.

Bettina Rasmussen vælges som referent.

2. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning v. formand og gruppeledelse

Line Wedelborg (Bestyrelsesformand) henviser til, at den samlede beretning er udsendt sammen med dagsorden, og at der er mulighed for at kommentere og stille spørgsmål. Line fremhæver:

- Vigtigheden af at hylde de frivillige, især gruppens daglige spejderledere.
- Fortsat vedligeholdelse af og omkring Kærnehuset.
- Støtte til det gode spejderarbejde, udvikling af spejderlivet og samarbejde mellem bestyrelse og ledergruppen bl.a. ved Lines deltagelse på en række af ledermøderne.
- At gruppens mikrogren midlertidigt er sat på pause grundet manglende lederressourcer. Men at der i samarbejde med ledergruppen arbejdes på at få etableret mikrogrenen igen på sigt.
- Fokus på strømlining af det administrative arbejde. Bl.a. en omfattende oprydning i Medlemsservice og mere digital struktur.
- De 2 nye sheltere, der er blevet bygget ved Hestetang (Poul Asmussens Internationale Spejdercenter Hestetang).

Den samlede beretning godkendes uden kommentarer.

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for 2023 til vedtagelse

Johannes Winding (kasserer) starter med at nævne, at regnskabet ser lidt anderledes ud, end det plejer. Dette skyldes, at der i løbet af 2023 er indført en ny kontoplan, som giver bedre styring og gennemsigtighed.

Der er i løbet af 2023 også blevet arbejdet på at få regnskabet og alt dokumentation gjort digitalt i Medlemsservice. Det er lykkedes at få størstedelen gjort digitalt for 2023, og fra 2024 forventes regnskab og dokumentation at være 100% digitalt i Medlemsservice.

Regnskabet er revideret, og året er endt med et overskud på 4.397,93 kr, som flyttes til Tagfonden.

Regnskabet for 2023 godkendes.



4. Behandling af indkomne forslag

Der er ingen indkomne forslag.

5. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse v. formand

Line Wedelborg (Bestyrelsesformand) nævner kort hovedpunkterne i den på forhånd udsendte udviklingsplan:

- Fokus på det gode spejderarbejde og motiverede spejderledere.
- Forældresamarbejde og kommunikation.
- Anerkendelse af de frivillige.
- Udvikling af Klanen, som bidrager aktivt i ledergruppen, bestyrelsen og til gruppeaktiviteter.
- Rammerne for det gode spejderliv i og omkring Kærnehuset. Det nævnes, at kommunen normalt dækker 65% af drift og vedligehold af Kærnehuset. Men resten skal gruppen selv finansiere.

Mette Stærk (Gruppeleder) nævner, at der generelt er plads til nye spejdere i alle grene. Mette opfordrer til at medbringe klassekammerater, naboer og venner, som kan komme på prøve til en række ugentlige møder inden en evt. indmeldelse.

Der kommer en opfordring til bestyrelsen om at kigge ind i, hvorfor der ikke kommer så mange nye tilgange af spejdere.

Mette Stærk (Gruppeleder) nævner, at det tidligere har været afholdelse af sommerferieaktiviteter i uge 28, som har sikret tilgang af nye spejdere. Afholdelse af 'Uge 28' har dog en længere periode været sat på pause, først pga. lange ventelister, og senere pga. manglende ressourcer. Der skal derfor kigges på en alternativ tilgang til ressourcer til evt. afholdelse af sommerferieaktiviteter en uge i sommerferien. Det skal ikke være de daglige ledere; men evt. i stedet klanspejdere, forældre eller hangarounds, som planlægger og gennemfører dette.

Der spørges ind til evt. opstart af familiespejd.

Mette Stærk (Gruppeleder) siger, at det er noget, der er og har været under overvejelse og diskussion i bestyrelsen. Og at der efterhånden er ved at være mange tidligere ledere og hangarounds med børn, som kunne danne grundlag for en evt. opstart af familiespejd.

Mette nævner, at der generelt kan bruges flere ledere til gruppen. Der spørges ind til om hangarounds evt. kan konverteres til ledere. Mette svarer, at hun er i dialog med nogen af dem.

Udviklingsplanen godkendes.



6. Fremlæggelse af budget, herunder kontingent for det kommende 2 år til vedtagelse v. kasserer Johannes Decca-Winding

Grundet generelle prisstigninger og for at understøtte punkterne i udviklingsplanen, så foreslår bestyrelsen at hæve kontingentsatsen med 25 kr. pr. kvartal i både 2024 og 2025.

- Resten af 2024 opkræves der 483,3 kr. pr. kvartal.
- For 2025 opkræves der 500 kr. pr. kvartal.

Ændringerne til kontingentsatserne godkendes for både 2024 og 2025.

Mette Stærk (Gruppeleder) nævner, at bestyrelsen kigger på alternative kontingentmodeller, og at der forventes at blive fremlagt en mere langsigtet kontingentplan til næste år.

Johannes Winding (kasserer) nævner, at der er lavet et balanceret budget for både 2024 og 2025. Der er budgetteret med et mindre underskud begge år.

Der spørges ind til, hvorfor der kun er budgetteret med indtægt for juletræssalg i 2025 og ikke i 2024.

Johannes svarer, at det skyldes at overskuddet for juletræssalget i 2024 (ligesom for 2023) fortsat går til Troppens sommerlejr til Kandersteg i 2025. Men fra 2025 vil gruppen overtage salget af juletræer fra Troppen.

Budgettet for 2024 og 2025 godkendes.

7. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen.

Der appelleres til en forældrerepræsentant mere i bestyrelsen.

Det foreslåede antal på 11 bestyrelsesmedlemmer godkendes.

Søren Bang (dirigent) nævner korpsets principper for diversitet, og opfordrer til at få lidt flere mandlige kandidater til bestyrelsen.

8. Valg til bestyrelsen (gælder for en toårig periode)

Bestyrelsen – for 2 år:

Der skal vælges 2 nye til bestyrelsen, og der er 2 kandidater på valg (begge genopstiller).

Mathias Bach (Repræsentant fra Mølleå Division) nævner, at det ikke længere er vigtigt hvilke kategorier, der stilles op til. Men at der bare skal være fokus på regler for habilitet, diversitet og repræsentation af både forældre, ledere og unge.

Mette Stærk (Gruppeleder) og Bjarke Brask Nielsen (Tropsleder) opstiller, og bliver begge valgt.

De 2 kandidater på valg genvælges begge.



Bestyrelsen ser derfor nu ud som følger. Nye og genvalgte medlemmer er markeret med *.

- Line Wedelborg, Bestyrelsesformand (valgt 2023)
- *Bettina Rasmussen (genvalgt 2024)
- Lars Hovgaard (genvalgt 2023)
- *Mette Blaabjerg (genvalgt 2024)
- Rebecca Winther (valgt 2023)
- *Mette Stærk (valgt 2024)
- *Bjarke Brask Nielsen (valgt 2024)
- Frida Godiksen (valgt 2023)
- Cecilie Boom Rasmussen (valgt 2023)
- Alma Tonboe Jacobsen (valgt 2023)
- Kasserer, Johannes Winding (valgt 2023)

Korpsrådet – for 1 år:

Der skal vælges 2 medlemmer til Korpsrådet med stemmeret. 3 kandidater opstiller. Bestyrelsen indstiller til, at alle 3 kan deltage på mødet. Der stemmes derefter skriftligt om, hvilke 2 medlemmer, der skal have stemmeret på Korpsrådsmødet (markeret med *).

- *Mette Stærk
- *Cecilie Boom Rasmussen
- Amanda Fog Møllegaard

9. Evt. valg af søkyndig medlem

Intet valg i år, da Lars Hovgaard blev valgt til søkyndig og medlem af bestyrelsen i 2023.

10. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (gælder for en etårig periode)

- Ole Markussen (genvalgt 2024)

Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådet (gælder for en etårig periode)

Mathias Bach (Repræsentant fra Mølleå Division) nævner, at Divisionsrådsmødet i år vil blive afholdt ifm. en Divisionsweekend i weekenden d. 6.-7. april. Han opfordrer til at ledere, klanspejdere, bestyrelsesmedlemmer og stemmeberettigede deltager i weekenden. Selve Divisionsrådsmødet afholdes om søndagen d. 7. april.



Der vælges følgende 5 medlemmer til Divisionsrådet.

- Line Wedelborg
- Mette Stærk
- Frida Godiksen
- Olivia Winther
- Amanda Fog Møllegaard

11. Eventuelt

Der kommer en opfordring til, om der via Korpsrådsmødet kan rettes henvendelse til Spejdersport om evt. system for koordinerede bestillinger hos engelske webshops for de 2 verdensspejder forbund (WAGGS og World Scout).

Både Mathias Bach (Repræsentant fra Mølleå Division) og Mette Stærk (Gruppeleder) siger, at alle henvendelser til Spejdersport skal ske via Korpskontoret.

Bestyrelsen får en opfordring til at kigge ind i strukturen omkring 3-års-juniorer.

Det foreslås, at der evt. kunne stilles større krav til de mange hangarounds.

Mette Stærk (Gruppeleder) svarer, at mange hangarounds udelukkende støtter gruppen økonomisk, og at flere af dem bor langt fra Kgs. Lyngby. Det nævnes dog, at flere hangarounds allerede bidrager ifm. gruppeaktiviteter og ture (bl.a. i form af køkkenhold til familieweekend og juleweekend). Mette nævner, at der allerede er rakt ud til hangarounds mht. planlægning af f.eks. familieweekend og juleweekend. Dette for at gøre det mere attraktivt at være leder, når der kun skal koncentreres om det daglige spejderarbejde i de enkelte grene.

Der spørges ind til støttemuligheder for gruppen. Lars Hovgaard vil udsende et link til BetterNow, hvor der ubeskåret kan gives økonomisk støtte til gruppen med mulighed for evt. skattefradrag. Alternativt kan man tilmeldes gruppen som støttemedlem ('hangaround'), hvor der pt. betales 250 kr. pr. kvartal. Ved denne måde bliver man medlem af DDS, hvorfor en del af det indbetalte går til medlemskontingent til Korpset.

Mathias Bach (Repræsentant fra Mølleå Division) fortæller, at Skovtofte Gruppe er blevet smidt ud af deres lejede hytte, og nu har til huse i en SFO. Det betyder, at divisionen har fået et problem med opbevaring. Divisionen har derfor et stort ønske om at finde opbevaring til divisionens redningsveste, som f.eks. bruges ifm. Mølleåsejladsen.

Mathias nævner, at der arbejdes på et divisionshjul, som vil blive udleveret på den tidligere nævnte divisionsweekend d. 6.-7. april.

Mathias nævner også, at der er plads til en patrulje til Nordisk Spejder 5-kamp i Sverige d. 24.-26. maj, og opfordrer til at deltage, hvis nogen fra Troppen skulle have lyst til at tage med.



Line Wedelborg (Bestyrelsesformand) informerer om, at næste gruppearrangement er Hoveridagen søndag d. 21. april (årets oprydning- og rengørings dag i og omkring Kærnehuset). Der henvises til, at gruppens årshjul kan findes i de udsendte nyhedsbreve.

Søren Bang (dirigent) runder af og siger tak til bestyrelsen og alle fremmødte.

Godkendelse af referat

Kgs. Lyngby d. 17/3-24
Søren Bang

Søren Bang (dirigent)

Kgs. Lyngby d. 17/7-2024
Line Wedelborg

Line Wedelborg (Bestyrelsesformand)